
Protokół Nr XI/11
XI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 27 lipca 20lir .

Obrady XI nadzwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 
Władysław Nacel. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej 
załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych obecnych jest 13 i rada jest 
prawomocna do podejmowania uchwał.

Porządek obrad :

1. Otwarcie obrad:

- przywitanie zebranych,

- stwierdzenie prawomocności obrad,

- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,

- przyjęcie porządku obrad,

-przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,

- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

2. Infonnacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

5. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy Lichnowy 

działki położonej w Lichnowach.

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki 2007-2013 Działanie 9.1 Wyrównanie szans edukacyjnych uczniów z grup o 

utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic, w jakości usług edukacyjnych -  

projekty systemowe.

7. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr.

8. Wolne wnioski.

9. Zamknięcie posiedzenia

Następnie zastępca Wójta Gminy Lichnowy zgłosiła do porządku obrad po punkcie 6 uchwały:

- podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie wydatków 
nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 2011.
- podjecie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026,
- podjęcie uchwały w sprawie przekazania mienia komunalnego.

Radni przyjęli jednogłośnie proponowane zmiany do porządku obrad.

Radni przyjęli nowy porządek, który po zmianach przedstawiał się następująco:



Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad:

- przywitanie zebranych,

- stwierdzenie prawomocności obrad,

- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,

- przyjęcie porządku obrad,

-przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,

- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

2. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

5. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy Lichnowy 

działki położonej w Lichnowach.

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki 2007-2013 Działanie 9.1 Wyrównanie szans edukacyjnych uczniów z grup o 

utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic, w jakości usług edukacyjnych -  

projekty systemowe.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie wydatków 

nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 2011.

8. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr.

9. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania mienia komunalnego.

11. Wolne wnioski.

12. Zamknięcie posiedzenia

W następnej części obrad Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji. Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z 
poprzedniej sesji.

Ad. 1. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy. 

Brak.

Ad.2 Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.
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p. Wójt: wniosek, który został złożony w Ministerstwie na szkołę Lichnowy oraz Lisewo Malb. 
został zaopiniowany pozytywnie, jeżeli chodzi o ZS Lisewo Malb. to nasza współpraca idzie 
opieszale, lepiej jest w Lichnowach, Pani dyrektor już jutro chce ogłosić przetarg. Pod koniec 
sierpnia mam zamiar spotkać się z Dyrektorami, nie wiem, co jest powodem tak złej współpracy z 
szkołą w Lisewie, wszystko robią tak wolno.
Złożyliśmy również wniosek na Lichnowy na sale gimnastyczną, m.in. na remont dachu. Do szkoły 
w Szymankowie złożyliśmy wniosek na wyposażenie nowo powstałej Sali gimnastycznej. Jeżeli 
chodzi o sprawę kanalizacji na osiedlu w Lisewie Malb. to wszystko jest na dobrej drodze, aby 
Agencja pokryła koszty naprawy tej kanalizacji. My tylko poniesiemy koszty sporządzenia 
dokumentacji. Rozmawiałem również z kierownictwem Agencji o Borętach drugich, szukamy 
możliwości, aby i tam kanalizację zrobiła ze swoich środków agencja. W Szymankowie jest 
problem, sprzedaliśmy mieszkanie Pani Bordowskiej i niestety w czasie gdy Szymankowo było 
kanalizowane zapomniano o tej kobiecie. Na polecenie poprzedniego Wójta został wykopany rów, w 
który wylewała ona swoje zanieczyszczenia. Przy tak wysokich wodach gruntowych, jakie mamy 
wszystko jej się cofa do domu. Chciałbym jej założyć przydomowa oczyszczalnię. Drugi problem 
związany z tą Panią to kwestia drogi dojazdowej do jej posesji, która należy do PKP, która zamknęła 
te drogę zupełnie i kobieta nie ma dojazdu do domu. Chciałbym dojść do porozumienia z koleją, bo 
jeśli oni całkowicie zamkną te drogę to będziemy musieli zrobić na swój koszt 150 metrów drogi. 
Jak widać jedno gospodarstwo domowe a dwa poważne problemy w dodatku bardzo kosztowne 
problemy.
Problem jest również z przejęciem wodociągu od PKP przez CWZ, ta siec nie jest w złym stanie, ale 
Pan Rukat obliczył, że naprawy to koszt ok. 100 tys. zł, PKP miało wykonać te naprawy, my 
mieliśmy przejąć te sieć i przekazać CWZ. Niestety teraz kolej się z tego wycofuje, nie chce 
wykonać tych napraw.
Rozmawiałem z Panią Poznańska, aby dożynki gminne zrobić 18 września razem z otwarciem 
kompleksu sportowo -  rekreacyjnego w Lichnowach. Zorganizuje spotkanie z sołtysami w sprawie 
dożynek, trzeba podjąć jakieś decyzje zorganizować sponsorów itd.

Ad. 3. Interpelacje i zapytania Radnych.

p. W. Nacel: wracając do informacji pana Wójta dot. Pani Bordowskiej, ja osobiście zgłaszałem 
poprzedniemu Wójtowi, że ta Pani nie została ujęta w kanalizacji, na co Wójt odpowiedział, że 
przyłącze jest zbyt drogie i należy jej zrobić przydomowa oczyszczalnię. Jeśli chodzi o sprawę drogi 
to fakt musimy cos z tym zrobić przecież kobieta jakoś musi dojeżdżać do swojego domu. Uważam, 
że należy dogadać się z ta firmą, która tam stacjonuje, nich nie zamykają tej drogi, ta inwestycja 
będzie trwała dwa lata będziemy mieli czas na wykonanie gminnej drogi. Można zaproponować im 
w zamian kawałek pola na składowanie piachu itd. myślę, że zgodzą się i dojdziemy z nimi do 
porozumienia.

p. Wójt: zgadza się problem kanalizacji jest duży no, ale czego oczekujemy skoro tej Pani został 
wykopany tylko rów. Z koleją co raz trudniej jest się porozumieć, ale oczywiście spróbujemy 
znaleźć jakieś dobre rozwiązanie.

p. W. Nacel: jestem pewien, że jak Pan Wójt się pofatyguje i na spokojnie z nimi porozmawia to nie 
będzie źle.

p. D. Wereszko: tam dalej za pania Bordowską również jest działka budowlana, dlatego musimy 
zrobić cos jak najszybciej z ta droga. Sprawa kanalizacji, czy Pani Bordowskiej nie da się podłączyć 
do kanalizacji do budynku pana skwary?

p. W. Nacel: niestety nie, tam są dwa różne nachylenia kanalizacji powyżej poziomu domu.
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p. J. Maciuński: chodzi mi o chodnik od ulicy 10 marca w Lisewie Malb. do wejścia na peron PKP, 
chodnik miał być zrobiony przez PKP jednak nie został on wykonany.

p. B. Graban: w ramach granic inwestycyjnych zrobili resztę niestety nie

p. J. Maciuński: czy będziemy ponosić drugi raz opłatę adiacencką za kanalizację?

p. Wójt: oczywiście, że nie to jest remont starej kanalizacji nie budowa nowej.

p. J. Maciuński: chciałbym, aby zostały określone w miejscowości Lisewo Malb. nasze gminne 
terenu, aby ogrodzić plac zabaw itd.
Przydałaby się również tablica na wał „ zakaz wysypywania śmieci”.
Bardzo duży pies u Pana Chmielewicza , on jest bardzo niebezpieczny.

p. A. Kunkel; informacja o tym psie należy zgłosić na policję, należy złożyć wniosek o ukaranie my 
nic nie zrobimy.

p. J. Maciuński: nie będę podawał swojego nazwiska, bo potem mam nieprzyjemności.

p. T. Korzeniowski: myślę, że należy uczulić kierownika posterunku, aby nie udzielał informacji, 
kto składa wniosek o ukaranie właściciela psa.

p. W. Nacel: przecież i tak ludzie będą wiedzieli, kto o tym powiedział, bo skoro Pan Maciuński 
porusza ten temat na sesji to i tak będzie to na stronie internetowej urzędu w BIP-ie w protokole z 
sesji.

p. Wójt: jeżeli chodzi o PKP to, co raz ciężej się z nimi rozmawia, dlatego nie wiem czy oni zrobią 
za swoje pieniądze ten chodnik w Lisewie. PKP chce abyśmy przejęli ich tereny w Lisewie z 
budynkiem, który tylko nadaje się do rozbiórki, na który wydamy 100 tys. złotych.
Agencja przekaże nam mieszkania.
Płac zabaw w Lisewie Malb. na pewno zostanie ogrodzony.
Tablica na placu widokowym na wale, to po pierwsze jest powiatu po drogie i tak to zdemolują. W 
ubiegłym tygodniu byłem u Starosty powiedział, że chce abyśmy postawili tam śmietniki, przecież 
po pierwsze to nie należy do naszych zadań a po drogie na ile, kto będzie te śmieci wywoził itp. Jest 
wola Starostwa, aby jeśli zostaną pieniądze ze Schetynówki to chciałby zrobić ten plac widokowy, 
ok. 70 metrów chce obanerować i wyłożyć polbrukiem.
Jeżeli chodzi o psa to niestety należy to zgłaszać do policji, uznanie dla Pani Kunkiel która nie bała 
się złożyć oficjalnej skargi na właściciela dwóch psów i teraz jest spokój.
Jeśli chodzi o Schetynówke to na naszym terenie 5, 5 kilometra miałoby to nas kosztować 1 650 000 
zł, my mamy dołożyć 600 tys. zł odpowiedz mamy dać do 20 września, musimy podjąć ja razem. 
Jednak nie da się ukryć, że to bardzo duża kwota i nie wiem czy my to udźwigniemy, to jest za duża 
suma, może należałoby zrezygnować z jakiś odcinków dróg na naszym terenie, myślę, że 
Pordenowo -  Pręgowo nie jest w złym stanie.

p. W. Nacel: odcinek Lichnowy -  Parszewo jest najważniejszy, bo stan tej drogi jest fatalny, ale to 
jest kwestia przyszłego roku.

p. H. Stoduś: ja powiem inaczej, proszę niech każdy z Państwa wejdzie sobie na stronę Starostwa i 
zobaczy inwestycje, tylko my nic nie dostaliśmy to może teraz jest odpowiednia na to pora, żeby nas 
wesprzeć przy Schetynówce.
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p. Wójt: zgadza się powiat robi dwie ścieżki za swoje pieniądze dla Gminy Nowy Staw oraz 
Kościeleczki.

p. H. Stoduś: przez tyle lat wyłożyliśmy dla Powiatu tyle pieniędzy, zawsze, gdy prosili 
wspieraliśmy ich, dlatego uważam, że teraz powinni za nas wyłożyć te pieniądze.

p. W. Nacel: może zaprosimy Pana Starostę i wyrzucimy mu wszystkie nasze gorzkie żale. Nie 
chciałbym psuć stosunków między Wójtem a Starostą, ale tak nie może być, że tylko o nas się 
zapomina.

p. Wójt: poczekajmy Starosta sam mi obiecał, że odwiedzi nas na jednej z sesji.

p. B. Gaban: co robi się w kierunku doposażenia kuchni w świetlicy w Lisewie Malb.

p. A. Kunkel: meble o ile dobrze mnie poinformował pracownik zajmujący się świetlica są już 
zawieszone.

p. B. Graban: może Pan Wójt porozmawia z Dyrektorem ZS w Lisewie Malb. aby zamykali 
bramkę na klucz, przez to, że jest ona otwarta może chodzić tam, kto chce i o której chce godzinie.

p. A. Kunkel: oczywiście problem ten zostanie poruszony przy najbliższym spotkaniu z dyrektorem

p. Wójt: myślę, że dojdziemy do porozumienia Pani ze świetlicy mogłaby zamykać ta bramkę 
dyrektor otwierać.

4. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
Odpowiedzi udzielane były na bieżąco.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Zbigniewowi Rybickiemu -  Przewodniczącemu 

Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, który poinformował, że projekty uchwał 

oraz informacje zostały zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Gminy Lich nony w dniu 27.07.201Ir.

5. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy 

Lichnowy działki położonej w Lichnowach.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XI/'82/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 27 lipca 201 lr. w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy 

Lichnowy działki położonej w Lichnowach. Uchwała stanowi załącznik nr do niniejszego 

protokołu.

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Działanie 9.1 Wyrównanie szans edukacyjnych
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uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic, w jakości usług 
edukacyjnych -  projekty systemowe.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XI/83/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 27 lipca 201 lr. w sprawne przyjęcia do realizacji projektu w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Działanie 9.1 Wyrównanie szans edukacyjnych uczniów 

z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic, w jakości usług edukacyjnych 

-  projekty systemowe. Uchwała stanowi załącznik nr do niniejszego protokołu.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie 

wydatków nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 

2011.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XI/84/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 27 lipca 201 lr. w sprawie zaciągnięcia długotenninowego kredytu na sfinansowanie 

wydatków nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 2011. 

Uchwała stanowi załącznik nr do niniejszego protokołu.

8. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 201 lr.

p. H. Stoduś: naniosłam jedna małą zmianę, pracownik przekazał mi, że program systemowy dla 

szkół będzie rok a jednak trwa dwa lata, dlatego musiałam zmienić tę informacje w budżecie i w 

WPF-ie.

Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XI/85/2011 Rady Gminy Lichnowy z dnia 27 lipca 201 lr. 

w sprawne zmian budżetu gminy na 201 lr. Uchwała stanowi załącznik nr do niniejszego protokołu.

9. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2026.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr Xl/86/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 27 lipca 201 lr. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011- 

2026. Uchwala stanowi załącznik nr do niniejszego protokołu. 6



10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania mienia komunalnego.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr Xl/87/2011 Rady Gminy 

Lichnowy z dnia 27 lipca 20Jlr. w sprawne przekazania mienia komunalnego. Uchwala stanowi 

załącznik nr do niniejszego protokołu.

11. Wolne wnioski.

p. W. Nacel: inwestor wykonujący remont magistrali kolejowej niszczą ulicę Boh. Września dużymi 

ciężkimi samochodami to kolejny argument przy rozmowie dot. dojazdu do posesji Pani 

Bordowskiej.

p. Wójt: złożyliśmy wniosek w ramach LGD, chcemy za pieniądze z projektu zrobić 15 tablic oraz 

cztery witacze. Wniosek został złożony dwa dni temu, przystąpiły do niego 3 gminy.

p. W. Nacel: być może spotkamy się w sierpniu, ale to nic pewnego. W sierpniu natomiast na 100 % 

spotka się komisja społeczno-socjalna. Bardzo mnie cieszy, że jesteście Państwo tak dyspozycyjni, 

za co bardzo wam dziękujemy.

12. Zamknięcie posiedzenia
W związku wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 
posiedzenie XI Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 27.07 2011 roku.

Protokołowała: Przewodniczący Rądy Gminy

Sandra Choszcz
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